
 

 

 

Dne 14. února Komise navrhla změny 
nařízení Evropského parlamentu a Rady 
(EU) č. 182/2011, kterým se stanoví 
pravidla a obecné zásady způsobu, 
jakým členské státy kontrolují Komisi 
při výkonu prováděcích pravomocí (tzv. 
„komitologie“), které mají napomoci 
zvýšení transparentnosti a odpovědnos-
ti v procesech provádění legislativy EU 
(KOM(2017) 85).  

Kontext 

Komitologie je výrazem pro soubor postu-
pů, jejichž prostřednictvím členské státy 
kontrolují provádění právních předpisů EU 
Komisí. Ta před provedením právního 
předpisu konzultuje svůj návrh podrob-
ných prováděcích opatření s výborem, ve 
kterém je zastoupen každý členských stát. 
Výbor zaujme k návrhu Komise stanovis-
ko, kterým se Komise může (ale nemusí, 
dle konkrétního postupu) řídit. Za prová-
dění práva EU jsou primárně odpovědné 
členské státy, příslušný předpis EU však 
může prováděcí pravomoci svěřit Komisi.  

Přestože systém komitologie funguje velmi 
dobře pro většinu rozhodnutí a měl by 
být nadále zachován, v řadě citlivých 
případů posledních let členské státy ne-
dokázaly, či nechtěly, zaujmout konkrétní 
pozici v příslušném výboru. To zapříčinilo 
nutnost rozhodnutí samotné Komise bez 
politického nasměrování členskými státy. 
V těchto případech se tak finální rozhod-
nutí stává odpovědností Komise, kdy je 
tlačena Radou a Parlamentem učinit roz-
hodnutí za členské státy. To se však má se 
změnami navrženými Komisí změnit.  

Po změnách nařízení se začalo volat poté, 
co členské státy nebyly schopny zajistit 
nezbytnou většinu pro schválení tří gene-
ticky modifikovaných kmenů kukuřice v EU, 
a to zejména z důvodu zdržení se hlaso-
vání Německa. Stejná situace nastala loni 
v červnu, kdy zástupci členských států ne-
našly shodu na opětovném schválení gly-
fosátu v herbicidech. Nakonec Komise 
prodloužila licenci glyfosátu do konce 
roku 2017.  

Předseda Evropské komise Jean-Claude 
Juncker prohlásil, že je čas přestat se 
schovávat za Brusel a jeho rozhodnutí a 
učinit rozhodnutí států transparentnějšími 
a aby za ně členské státy převzaly svou 
zodpovědnost. 

Přestože Komise cílí na změny 
v horizontální legislativě, tento návrh 
změn nevylučuje další sektorové přístupy 
zaměřené na konkrétní podstatné záleži-
tosti. Právě ale proto, že jde často o zá-
ležitosti velmi citlivé (např. schvalování 
geneticky modifikovaných potravin), je 
nezbytné, aby rozhodování o nich bylo 
tak transparentní a vymahatelné, jak jen 
bude možné. Komise si je vědoma, že 
záležitosti spjaté s geneticky modifikova-
nými organismy nejsou pouze procedurál-
ní, ale fundamentální politickou otázkou.  

Klíčové body 

Balíček čtyř konkrétně zaměřených 
změn si klade za cíl zvýšení transparent-
nosti postojů členských států, rozšíření po-
litického vedení a zajištění větší zodpo-
vědnosti v rozhodovacím procesu.  

První změnou je úprava pravidel hlaso-
vání v poslední fázi procesu komitolo-
gie. Ohled bude brán pouze na hlasy pro 
a proti, což by mělo vést ke snížení počtu 
situací, kdy se část zdrží, výbor nemůže 
zaujmout jednoznačnou pozici a Komise 
tak musí jednat bez jednoznačného man-
dátu od členských států. 

K zapojení národních ministrů dojde díky 
umožnění Komisi učinit druhé postoupení 
odvolacímu výboru na ministerské úrovni 
v případě, že národní experti nezastávají 
konkrétní pozici. To zajistí prodiskutování 
citlivých rozhodnutí na příslušné politické 
úrovni. 

Další změnou je zvýšení transparentnosti 
hlasování na úrovni odvolacího výboru. 
To má být dosaženo díky zveřejňování 
hlasování zástupců členských států. 

Poslední navrhovanou změnou je zajištění 
politického vstupu do rozhodování. To 
by mělo být umožněno tím, že bude Komi-
si umožněno obrátit se na Radu ministrů 
s žádostí o názor, pokud odvolací výbor 
nezaujme žádnou pozici. 

Předpokládaný další vývoj 

O změnách nařízení č. 182/2011 musí 
být rozhodnuto společně Parlamentem a 
Radou v rámci řádného legislativního po-
stupu. Dokud se tak nestane, zůstávají 
účinná stávající pravidla. Návrh bude nyní 
předložen oběma institucím.  

/K. Janošová/ 



 

Dne 17. února 2017 se v Bruselu uskutečnilo zasedání 
Rady pro vzdělávání, mládež, kulturu a sport ve for-
mátu ministrů zodpovědných za vzdělávání. Radě 
předsedal maltský ministr pro vzdělávání Evarist Bar-
tolo. Zasedání Rady se zúčastnil komisař pro vzdělá-
vání, mládež, kulturu a sport Tibor Navracsics. Delega-
ci ČR vedl náměstek ministryně školství, mládeže a 
tělovýchovy Stanislav Štech. 
Klíčové body 

Rada na úvod jednání schválila návrh závěrů o investo-
vání do evropské mládeže se zvláštním zřetelem na Ev-
ropský sbor solidarity. Komise uvítala závěry Rady a 
označila investice do této oblasti jako prioritní. Komise 
dále připomněla vypsanou veřejnou konzultaci 
k Evropským sborům solidarity, která je otevřena do za-
čátku dubna.  
Rada následně přijala bez debaty návrh závěrů Rady 
o začleňování v rozmanitosti v zájmu dosažení vysoce 
kvalitního vzdělávání pro všechny. 

Politická debata ministrů proběhla na téma přínos vzdě-
lávání a odborné přípravy k sociální soudržnosti a 
podpoře společných evropských hodnot v rámci evrop-
ského semestru 2017. Ministři se shodli, že je třeba po-
kračovat v podpoře vysoce kvalitního vzdělávání pro 
všechny a pečovat o maximální rozvoj vzdělávacího po-
tenciálu každého žáka. Zdůrazňovali nutnost inkluzivity, 
podpory rozmanitosti a tolerance, opatření přitom musí 
být doprovázena dostatečným financováním. Delegace 
dále konsensuálně kladly důraz především na další pro-
fesní vzdělávání a rozvoj pedagogů, kteří hrají ve vzdě-
lávání klíčovou a nezastupitelnou roli. Komise vyjádřila 
podporu členským státům během provádění národních 

reforem. Shrnutí politické debaty následně poslouží jako 
příspěvek na březnovou Evropskou radu.  
Kyperská delegace závěrem informovala o konání konfe-
rence ministrů školství na téma Zajišťování demokracie 
prostřednictvím vzdělávání, která se uskuteční v Nikósii ve 
dnech 22. – 23. března 2017. Oběd ministrů se konal na 
téma Aspekt vzdělávání v Iniciativě pro mládež. 
Východiska pozice ČR 

Vláda ČR podpořila přijetí závěrů Rady, zvláštní pozor-
nost přitom věnuje Evropskému sboru solidarity. Vláda 
návrh na větší podporu mladých lidí obecně vítá, podpo-
ruje zejména větší důraz na politiku mládeže vedoucí k 
vyšší participaci mladých na aktivitách realizovaných na 
evropské úrovni.  
Vláda považuje téma přínosu vzdělávání a odborné pří-
pravy k sociální soudržnosti a podpoře společných evrop-
ských hodnot za nanejvýš aktuální. Zajistit kvalitní vzdělá-
vání pro všechny je dlouhodobou prioritou české vlády. 
Otázka začlenění, respektu k odlišnostem, vstřícnosti 
k vzdělávacím potřebám všech jednotlivců a důraz na 
vysokou kvalitu vzdělání je pro všechny občany EU klíčo-
vou výzvou vzdělávacích systémů. Klíčová a nezastupitel-
ná role plně rozvíjet potenciál všech dětí připadá učite-
lům. Jejich vzdělávání, soustavnému dalšímu rozvoji, ale i 
náležitému společenskému ocenění proto vláda věnuje 
zvýšenou pozornost. 
Předpokládaný další vývoj 
Rada pro vzdělávání, mládež, kulturu a sport ve všech 
svých formacích znovu zasedne 22. – 23. května 2017 
v Bruselu. /M. Beranová/ 

Od pondělí 13. do čtvrtka 16. února se ve Štrasburku 
uskutečnilo druhé plenární zasedání Evropského parla-
mentu (EP) v letošním roce. Mezi hlavní body jednání 
patřily dohoda s Kanadou CETA, budoucnost EU, boj 
proti terorismu a systém obchodování s emisemi v EU. 
Jedním z prvních návrhů, který únorové plenární zasedání 
projednávalo, byl návrh směrnice revidující systém ob-
chodování s emisemi v EU (ETS), jehož cílem je podpořit 
rozvoj čistých technologií. Během středečního hlasování 
poslanci schválili návrh Komise snižovat počet emisních 
povolenek o 2,2 % každý rok a navrhli zdvojnásobení 
kapacity rezervy tržní stability pro rok 2019 a snížení 
emisních povolenek pro sektor letectví o 10 % oproti prů-
měru z období 2014 – 2016. 

V prosinci zvolený rakouský prezident Alexander Van 
der Bellen pronesl v úterý 14. února na plenárním zase-
dání slavnostní projev, v němž varoval před nacionalis-
mem a populismem a vyzdvihl hodnoty EU. Věnoval se 
také mladým lidem, kteří budou vytvářet budoucnost Ev-
ropy. Evropské instituce si prezident Van der Bellen zvolil 
jako cíl své úplně první zahraniční cesty. 
Na úterním pořadu dopoledního jednání EP byla debata 
o budoucím směřování a institucionálním nastavení 
EU. Konkrétně poslanci projednávali tři zprávy, vypraco-
vané z vlastního podnětu: zprávu k možnému vývoji a 
změnám současného institucionálního uspořádání EU, 
zprávu o zlepšení fungování EU využitím potenciálu Lisa-
bonské smlouvy a zprávu o rozpočtové kapacitě pro eu-

rozónu. Všechny zprávy byly při čtvrtečním hlasování 
schváleny a jsou součástí balíčku, kterým chce EP vyjasnit 
svůj postoj k budoucnosti EU při příležitosti výročí 60 let 
od podpisu Římské smlouvy. 
Hlavním bodem středečního programu plenárního zasedá-
ní byla Komplexní hospodářská a obchodní dohoda 
mezi EU a Kanadou (CETA). Poslanci nejprve vedli téměř 
tříhodinovou rozpravu o dohodě a při následném hlasová-
ní ji schválili poměrem hlasů 408 (pro): 254 (proti): 33 
(zdrželo se hlasování). CETA by tak mohla být prozatímně 
uplatňována od 1. dubna 2017. Ve čtvrtek 16. února pak 
s projevem o vztazích EU a Kanady vystoupil kanadský 
premiér Justin Trudeau. Uvedl mimo jiné, že smyslem do-
hody CETA je zlepšit životy lidí, a vztah mezi Kanadou a 
EU označil za zcela přirozený, založený na společných 
hodnotách a aspiracích. 
Ve středu 15. února poslanci projednali také návrh směr-
nice o boji proti terorismu a také návrh nařízení o posíle-
ní kontrol vnějších hranicích na základě příslušných da-
tabází. Prvně uvedený návrh byl následující den schválen 
ve znění, neformálně dohodnutém loni v listopadu. Směrni-
ce o boji proti terorismu nahradí stávající rámcové roz-
hodnutí, zohlední měnící se teroristické hrozbu a poskytne 
mimo jiné nástroje k boji proti tzv. vlkům samotářům a 
zahraničním bojovníkům. Také návrh nařízení o posílení 
kontrol na vnějších hranicích, který upravuje Schengenský 
hraniční kodex, byl ve čtvrtek schválen. 
/Pokračování na s. 3/ 

 



 

V úterý 14. února poslanci přijali usnesení o úloze ozna-
movatelů („whistleblowerů“) při ochraně finančních zájmů 
EU, v němž žádají Komisi, aby vypracovala účinný a kom-
plexní evropský program na ochranu oznamovatelů. Ko-
mise by podle EP také měla vypracovat občanskoprávní 
pravidla pro robotiku a umělou inteligenci. Vyplývá to 
z usnesení, které poslanci přijali ve čtvrtek 16. února a na 
němž se jako stínový zpravodaj podílel český poslanec 
Jiří Maštálka (GUE/NGL) a jako navrhovatelka stanovis-

ka za výbor IMCO česká poslankyně Dita Charanzová 
(ALDE). Úterní odpoledne patřilo mimo jiné debatě o dru-
hém přezkumu ekonomického ozdravného programu pro 
Řecko, během níž se poslanci shodli, že řecká ekonomická 
situace je velmi křehká a je potřeba přijít s účinným řeše-
ním. Následovala společná rozprava na téma evropský 
semestr 2017. 

/A. Kuchařová/ 

Evropský parlament (EP) se během svého plenárního 
zasedání zabýval revizí systému obchodování 
s emisemi v EU (EU ETS). Poslanci v pondělí projednali 
zprávu Výboru pro životní prostředí, veřejné zdraví a 
bezpečnost potravin (ENVI) o návrhu směrnice, kterou 
se mění směrnice 2003/87/ES za účelem posílení ná-
kladově efektivních způsobů snižování emisí a investic 
do nízkouhlíkových technologií, a ve středu tuto zprá-
vu, obsahující řadu pozměňovacích návrhů, přijali. 
Kontext 

Návrh směrnice, která mění směrnici o vytvoření systému 
pro obchodování s povolenkami na emise skleníkových 
plynů z roku 2003 (2003/87/ES), zveřejnila Komise 
15. července 2015. Jeho hlavním cílem je přizpůsobit na-
stavení systému EU ETS emisnímu redukčnímu cíli do roku 
2030, zlepšit samotné fungování systému na základě zku-
šeností ze současného obchodovacího období (2013-
2020) a podpořit rozvoj čistých technologií. 
Základem rámce pro politiku EU v oblasti klimatu a ener-
getiky do roku 2030 je závazný cíl snížit do roku 2030 
celkové domácí emise skleníkových plynů EU o nejméně 
40 % oproti hodnotám z roku 1990. Aby toho bylo dosa-
ženo, musí odvětví, na která se vztahuje systém EU ETS, 
snížit své emise o 43 % ve srovnání s rokem 2005, a od-
větví mimo obchodování s emisemi budou muset snížit své 
emise o 30 % ve srovnání s rokem 2005. 
Klíčové body 

Zpráva o návrhu směrnice, kterou se mění systém obcho-
dování s emisemi obsahuje celou řadu pozměňovacích 
návrhů. Přijata byla přijata poměrem hlasů 379 (pro): 
263 (proti): 57 (zdrželo se hlasování). 
Jedním z klíčových prvků návrhu Komise, který poslanci 
podpořili, je zvýšení lineárního redukčního koeficientu 
na 2, 2 % ze stávajících 1, 74 %. Cíl snížit skleníkové ply-
ny v roce 2030 o 43 % se tím převádí na emisní strop, 
který se od roku 2021 každoročně sníží právě o 2, 2 %. 
Poslanci navíc navrhují, aby byl koeficient nejdříve od 
roku 2024 zvýšen na 2, 4 %. V této otázce stáli zejména 
před rozhodnutím, kam až můžou stlačit počet povolenek, 
a tím zvýšit jejich cenu, aniž by ohrozili například evrop-
ské ocelárny a jiné podniky.  
EP dále požaduje, aby byla od roku 2020 zdvojnásobe-
na kapacita rezervy tržní stability, díky čemuž by efek-
tivněji absorbovala přebytek emisních povolenek na trhu. 
Pokud by k navýšení došlo, byla by rezerva schopna 
každoročně absorbovat až 24 % emisních povolenek. 
Návrh počítá se zřízením Modernizačního fondu, který by 
byl financován dražením 2 % z celkového množství povo-
lenek v období 2021 – 2030 a byl by určen na podporu 
a zvýšení investic do modernizace energetických soustav, 
včetně dálkového vytápění, a zlepšení energetické účin-

nosti v členských státech, které měly v roce 2013, 2014 
nebo 2015 HDP na obyvatele nižší než 60 % průměru EU. 
Finanční podporu pro zachycování a ukládání CO2 , nové 
technologie v oblasti obnovitelných zdrojů energie a prů-
lomové inovace v nízkouhlíkových technologiích a proce-
sech by měl poskytovat Fond inovací.  
Poslanci dále navrhují zřízení Fondu pro spravedlivou 
transformaci od 1. ledna 2021, který by byl financován 
prostřednictvím sdružení 2 % příjmů z dražeb a který by 
podporoval regiony, v nichž je vysoký podíl pracovníků 
zaměstnán v odvětvích závislých na uhlíku a HDP na oby-
vatele je výrazně pod průměrnou úrovní EU.  
EP do návrhu Komise dále začleňuje sektor letecké a lod-
ní dopravy. Provozovatelům letadel by měl od roku 
2021 být přidělen počet povolenek o 10 % nižší než prů-
měrný počet přidělený v období 2014 – 2016 a poté by 
se měl každoročně snižovat stejně jako celkový emisní 
strop tak, aby byl strop pro odvětví letecké dopravy více 
v souladu s jinými odvětvími systému EU ETS do roku 
2030. U lodní dopravy by, v případě absence systému 
fungujícího v rámci Mezinárodní námořní organizace 
(IMO), měly být emise CO2 uvolněné v přístavech EU a v 
průběhu cest do těchto přístavů a z nich započítávány do 
systému přidělování a vydávání povolenek. 
Přijetím zprávy dal EP podle zpravodaje Iana Duncana 
(ECR, UK) jasně najevo, že myslí plnění ambiciózních kli-
matických cílů vážně. Jedním ze stínových zpravodajů ve 
výboru ENVI je česká poslankyně Kateřina Konečná 
(GUE/NGL). 

Východiska pozice ČR 

Vláda ČR nadále vnímá systém EU ETS jako hlavní nástroj 
k plnění vymezených klimaticko-energetických cílů efektiv-
ním způsobem a s co nejnižšími náklady. Návrh Komise na 
revizi směrnice k EU ETS tedy vláda vítá.  
Od reformy systému EU ETS očekává vláda především 
celkové zefektivnění systému v jeho dalším obchodovacím 
období (2021–2030). Současné nastavení totiž nedoká-
zalo reagovat především na neočekávané ekonomické 
výkyvy a jejich důsledky. Vláda obecně podporuje tako-
vá nastavení a opatření EU ETS, která povedou k zajištění 
dostatečného cenového signálu, který bude motivovat prů-
myslové podniky k investicím do nízkouhlíkových technolo-
gií. Tato opatření ale zároveň nesmí ohrozit konkurence-
schopnost evropského průmyslu. 
Předpokládaný další vývoj 
Návrh směrnice nyní bude předmětem jednání mezi EP 
a maltským předsednictvím Rady. Pokud bude nalezena 
shoda na konečném znění návrhu, bude vrácen do EP 
k druhému čtení. 
/A. Kuchařová/ 



 

Zimní balík „Čistá energie pro všechny Evropany“. Na 
jednání je plánována výměna názorů k legislativním ná-
vrhům, které Komise představila na konci listopadu loň-
ského roku v rámci tzv. zimního balíku „Čistá energie pro 
všechny Evropany“. 
Bezpečnost dodávek zemního plynu. Rada by dále měla 
přijmout obecný přístup ke kompromisnímu návrhu o opat-
řeních na zajištění bezpečnosti dodávek zemního plynu. 
Zpráva o stavu Energetické unie. Komise by dle před-
běžného programu měla na zasedání Rady prezentovat 

zprávu o stavu Energetické unie. Energetická unie před-
stavuje hlavní nástroj pro dosažení klimaticko-
energetických cílů 2030. 
Další agenda. V rámci bodů Různé podá Předsednictví 
informace o pokroku v projednávání u legislativních ná-
vrhů k označování energetické účinnosti štítky. Kromě toho 
bude Česká republika informovat o plenárním zasedání 
Evropského jaderného fóra, které proběhne v květnu 
v Praze.   

/K. Maťátková/ 

Reforma systému obchodování s emisemi (ETS). Na 
únorovém zasedání Rady pro životní prostředí je pláno-
váno přijetí obecného přístupu k návrhu revize směrnice o 
emisním obchodování ETS. Přijetí obecného přístupu bylo 
původně zamýšleno již na jednání prosincové rady pro 
životní prostředí, avšak vzhledem k rozdílným pozicím 
členským států bylo odloženo. 
Ozelenění evropského semestru a přezkum předpisů 
v oblasti životního prostředí. Ministři budou diskutovat o 
problematice ozelenění evropského semestru a sdělení k 
přezkumu provádění právních předpisů EU v oblasti život-
ního prostředí (Environmental Implementation Review), 
které vyšlo počátkem února.  

Agenda 2030. Dále se předpokládá výměna názorů k 
přesahu Agendy udržitelného rozvoje 2030 na oblast 
životního prostředí. 
Další agenda. V rámci bodů Různé by Komise měla před-
stavit návrh nařízení na další úpravu systému EU ETS pro 
sektor letectví. Rovněž by měla představit dosavadní po-
krok v implementaci Akčního plánu k přechodu na oběho-
vé hospodářství. Delegace Nizozemí pak bude informovat 
o mezinárodním vývoji s ohledem na Pařížskou dohodu.   
/K. Maťátková/ 

Dne 15. února 2017 se konalo 212. zasedání vládního 
Výboru pro EU (VV-EU).  

Výbor nejprve schválil v předloženém znění postup České 
republiky v případě ustanovení Úřadu evropského veřej-
ného žalobce (EPPO) v režimu tzv. posílené spolupráce, 
který předložil a představil ministr spravedlnosti Robert 
Pelikán. Ministr nejprve požádal členy VV-EU o udělení 
souhlasu s přistoupením ČR k případné posílené spoluprá-
ci, následná diskuse se týkala fungování režimu tzv. posí-
lené spolupráce a dopadů na právní řád ČR. Předseda 
vlády Bohuslav Sobotka nakonec požádal ministra spra-
vedlnosti, aby před hlasováním Rady pro spravedlnost a 
vnitřní věci o posílené spolupráci informoval VV-EU 
o konečné podobě návrhu.  
Pak Výbor vzal na vědomí poziční východiska České 
republiky pro jednání se Spojeným královstvím. Disku-
se, která tomu předcházela, se věnovala zejm. hospodář-
ským a rozpočtovým dopadům vystoupení Spojeného krá-

lovství z EU na ČR a dalšímu procesnímu postupu. Minis-
tr průmyslu a obchodu Jan Mládek informoval o přípravě 
analýzy dopadů možného budoucího uspořádání obchod-
ních vztahů se Spojeným královstvím (prohloubená a kom-
plexní dohoda o volném obchodu). Státní tajemník pro 
evropské záležitosti Tomáš Prouza shrnul pro členy VV-EU 
další očekávaný vývoj na národní a evropské úrovni 
a přehled již zpracovaných analytických materiálů 
k možným dopadům vystoupení Spojeného království z EU 
s tím, že aktuálně bude rozpracováno zejm. téma práv 
občanů Spojeného království žijících v EU a občanů EU 
žijících ve Spojeném království.   
Nakonec vzal Výbor bez diskuse na vědomí ještě souhrn-
nou zprávu o plnění Strategie podpory Čechů v institucích 
EU za rok 2016. 

Další, 213. zasedání VV-EU se bude konat dne 27. února 
2017. /K. Schneiderová/ 

14. února 2017 se konalo 593. zasedání Výboru pro 
EU na pracovní úrovni (PV-EU). 

Na úvod jednání informoval zástupce Úřadu vlády o prů-
běhu a výsledcích 211. zasedání Výboru pro EU na vlád-
ní úrovni a o přípravě 212. zasedání VV-EU.  

Poté byla schválena rámcová pozice ke sdělení Komise 
„Výměna a ochrana osobních údajů v globalizovaném 
světě“ (Ministerstvo vnitra), rámcová pozice ke sdělení 
Komise o doporučeních k reformám v oblasti regulace 
odborných služeb (Ministerstvo školství, mládeže a tělový-
chovy) a rámcová pozice ke sdělení Komise „Akční plán 

pro posílení evropské reakce proti podvodům s cestovními 
doklady“ (Ministerstvo vnitra). 
V další části byl nejprve schválen mandát na zasedání 
Rady pro vzdělávání, mládež, kulturu a sport (část vzdě-
lávání) 17. února, zpracovaný Ministerstvem školství, mlá-
deže a tělovýchovy, a poté vzal výbor na vědomí infor-
maci o přípravě mandátu na zasedání Rady pro konku-
renceschopnost (část vnitřní trh a průmysl) 20. února 
(Ministerstvo průmyslu a obchodu) a mandátu na zasedání 
Rady pro hospodářské a finanční věci 21. února 
(Ministerstvo financí). 
/Pokračování na s. 5/ 



 

Následně Výbor schválil návrh na vyslání kandidáta Stát-
ní veterinární správy na pozici národního experta (cost-
free SNE) do Komise na Generální ředitelství pro zdraví 
a bezpečnost potravin a návrh vyslání kandidáta Minis-
terstva financí na pozici národního experta 
(kofinancovaný SNE) do Komise na Generální ředitelství 
pro regionální politiku.  
Proběhla diskuze k aktuální agendě Evropského parla-
mentu a poté podal zástupce Úřadu vlády zprávu o prů-
běhu a výsledcích technického semináře Komise k otázce 
brexitu dne 6. února 2017 a vyzval členy PV-EU k aktua-
lizaci mailing listu podskupiny RKS Úřadu vlády pro práv-
ní a institucionální záležitosti. Zástupce Ministerstva za-
hraničních věcí podal zprávu ze zasedání vysokých úřed-
níků 8. a 9. února 2017 ve Valettě k Akčnímu plánu 
z Valletty a zástupkyně Ministerstva vnitra zprávu ze 
společného zasedání ministrů obrany Středoevropské ob-
ranné spolupráce a ministrů vnitra Salcburského fóra 
„Společné zvládání migračních výzev“ 8. února ve Vídni.  

Poté byly schváleny příspěvky do veřejných konzultací 
Komise: do veřejné konzultace týkající se opatření odra-
zující poradce a zprostředkovatele od použití režimů po-
tenciálně agresivního daňového plánování (Ministerstvo 
financí), do veřejné konzultace týkající se Kodexu osvěd-
čených postupů pro provádění řízení ve věcech kontroly 
státní podpory (Úřad pro ochranu hospodářské soutěže) a 
veřejné konzultace týkající se Nástroje pro propojení Ev-
ropy (CEF) a jeho hodnocení v polovině období 
(Ministerstvo dopravy). Zástupce Úřadu vlády pak podě-
koval Stálému zastoupení ČR při EU za zpracování pře-
hledu návštěv představitelů českých státních orgánů 
v Bruselu. 

V bodu „Různé“ podal zástupce Úřadu vlády informaci k 
agendě evropského semestru a avizoval jednání Pracovní-
ho týmu Rady hospodářské a sociální dohody pro EU a 
politické skupiny k brexitu.  

Na závěr byly schváleny instrukce na jednání výboru 
Coreper I a Coreper II (15. února). /E. Picková/ 

Rámcová pozice ke sdělení Komise Evropskému Parlamen-
tu a Radě „Výměna a ochrana osobních údajů v globa-
lizovaném světě“ (vypracovalo Ministerstvo vnitra) 
Rámcová pozice ke sdělení Komise Evropskému parla-
mentu, Radě, Evropskému hospodářskému a sociálnímu 
výboru a Výboru regionů o doporučeních k reformám v 

oblasti regulace odborných služeb (vypracovalo Minis-
terstvo školství, mládeže a tělovýchovy) 
Rámcová pozice ke sdělení Komise Evropskému Parlamen-
tu a Radě „Akční plán pro posílení evropské reakce pro-
ti podvodům s cestovními doklady“ (vypracovalo Minis-
terstvo vnitra) 

20.–21. února – Zasedání Rady pro konkurenceschopnost 
20. února – Zasedání Euroskupiny 

21. února – Zasedání Rady pro hospodářské a finanční 
záležitosti 

22. února – Zasedání výboru Coreper I 
22. února – Zasedání výboru Coreper II 
 



 


